
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-008848/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

Zápis  

z 2. jednání Výboru pro životní prostředí, 

které se konalo dne 9. 1. 2023, v budově ÚMČ Praha 10 
 
Přítomní členové výboru: Jaroslav Štěpánek, MBA, Marek Dvořák, BBA, Mgr. et Mgr. Tomáš 
Janík, Ing. Viktor Lojík, Ing. Jana Komrsková, Martin Kostka, Ing. Tomáš Pek, S.E. 
 
Omluvení členové výboru: --- 
Neomluvení členové výboru: --- 
Hosté (viz prezenční listina) 
 
Jednání výboru bylo zahájeno v 17:05 hodin. 
 
Určení ověřovatele: Ing. Viktor Lojík 
 
Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
 
Program: navržené body jednání 
 

1) Úvodní slovo předsedy výboru a přizvaných členů Rady MČ 

2) Organizační záležitosti 

3) Vymezení působnosti VŽP 

4) EIA – zjišťovací řízení záměru „TT Olšanská – Habrová (prezentace Dopravního 

podniku) 

5) Návrh rozpočtu na rok 2023 – kapitola 0021 Životní prostředí 

6) Informace o zajišťování úklidu komunikací v letním a zimním období na území Prahy 

10 

7) Informace o systému nakládání s odpady na území Prahy 10 

8) Informace o zajišťování údržby veřejné zeleně na území Prahy 10  

9) Informace o přípravě krajinářské studie Trojmezí 

10) Různé + iniciativní členů VŽP 

 
Popis průběhu jednání 
 
Předseda Výboru přivítal členy, Ing. Maršálka, uvolněného člena RMČ, zástupce z Dopravního 
podniku hl. m. Prahy a.s. a SUDOP PRAHA a.s. a ostatní hosty. 
 

J. Štěpánek, MBA požádal o možnost pořízení zvukového záznamu. 
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Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
 
Členové se dohodli, že není potřeba hlasovat o stálých členech – Ing. Maršálkovi, uvolněném 
členu Rady, a zaměstnancích Odboru životního prostředí. 
 
Členové hlasovali o vystoupení ostatních hostů. 
 
Hlasování: pro 4 proti 0 zdržel se 0 
 
Ing. Komrsková a pan Kostka nehlasovali z důvodu, že je Výbor veřejný. 
 
V 17:09 přišel Ing. Pek, S.E. 
 
Členové hlasovali o navrženém programu. 
 
Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
 
1) Úvodní slovo předsedy výboru a přizvaných členů Rady MČ 

J. Štěpánek, MBA informoval, že Výbor pro životní prostředí na Praze 10 vznik v roce 2010 a za 
tu dobu spolupracuje s mnohými organizacemi. Předal slovo Ing. Maršálkovi, který apeloval 
na uskutečnění více výjezdních zasedání do terénu než v minulém období, kdy to nebylo vždy 
možné z epidemických důvodů. Bc. Pecánek doplnil, ať případné podněty členové i veřejnost 
zasílají v předstihu pro zapracování do řádného programu. 
 
 
2) Organizační záležitosti 

Předseda informoval o navržených termínech, žádný z členů neměl připomínky. V těchto 
termínech je zarezervováno Středisko územního rozvoje, kde se jednání koná. 
 
 
3) Vymezení působnosti VŽP 

J. Štěpánek, MBA bod uvedl a předal slovo Ing. Maršálkovi. Vymezení působnosti vychází 
z předchozího vymezení, některé body byly zrušeny (gesce infrastruktury) a některé upraveny. 
Struktura zůstala zachována. Bc. Pecánek doplnil, že v tomto období bude kladen větší důraz 
na ekologickou osvětu a nakládání se surovinami a jejich zpětný návrat do oběhu. 
 
J. Štěpánek, MBA zmínil, že v případě zájmu lze navštívit spalovnu, teplárnu a další zařízení. 
Orientační doba exkurze je 3 h. 
 
Ing. Komrsková se dotázala, co je konkrétně v seznamu navíc. Bc. Pecánek zodpověděl, že 
nejvíce změn je zejména v sekci C a jedná se o rozšíření dílčího charakteru. V sekci B se jedná 
např. o bod č. 10 – Monitoring ekoosvětových a edukačních akcí pro veřejnost a školy. Sekce 
D není nově navržena, existovala i v předchozích obdobích. VŽP se v tomto období chce více 
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věnovat bodu č. 13 v sekci C – Průběžné zefektivňování systému tříděného odpadu včetně 
rozšiřování domovních stanovišť separace a míst na odkládání bioodpadů. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/2/1. 
 
Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
 
4) EIA – zjišťovací řízení záměru „TT Olšanská – Habrová (prezentace Dopravního podniku) 

Předseda VŽP bod uvedl a předal slovo Ing. arch. Neškudlové Mádlové, projektové manažerce 
z Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s. Záměr je koncipován od křížení ulic Jana 
Želivského/Olšanská a končí před areálem Jarov. V současné době probíhá zjišťovací řízení EIA, 
jehož autorkou je Ing. Hladká ze SUDOP PRAHA a.s. Zmiňovaná převzala slovo a přednesla 
k tématu prezentaci. Záměr byl zpracován dle přílohy č. 3 zákony č. 100/2001 Sb., o posuzování 
vlivu na životní prostředí. Záměr dle přílohy č. 1 téhož zákona spadá do kategorie č. 2, bod 46. 
Oznámení bylo dne 13. 12. 2022 zveřejněno na webu MHMP, informace jsou veřejně 
přístupné na portálu CENIA. Konečný termín vyjádření dotčených orgánů a veřejnosti je 12. 1. 
2023. Závěr zjišťovacího řízení bude zveřejněn do 45 dnů od zveřejnění oznámení. V případě, 
že záměr nebude dále posuzován, bude vydáno rozhodnutí. V opačném případě záměr 
pokračuje závazným stanoviskem, kde budou vypsány podmínky a připomínky k dopracování. 
Dle přílohy č. 4 dotčeného zákona by pokračovala příprava projektové dokumentace. Dle 
obdržených vyjádření z MHMP prozatím existuje předpoklad, že záměr skončí závěrem 
zjišťovacího řízení. 
 
Definitivním řešením v úseku Jana Želivského – Nad Kapličkou bude 2kolejná trať v délce 1300 
m, ve zbývajícím úseku bude dočasně 1kolejná trať v délce 600 m. Definitivní přeložení 
proběhne v rámci realizace Jarovské třídy. Součástí záměru je 6 nových zastávek. Nad rámec 
oznámení byly vypracovány samostatné studie hluková a rozptylová. V hlukové studii byl 
hodnocen hluk z provozu a ze stavby v 19 výpočtových bodech pro 2 výhledové roky: 2030 
(podklady TSK) a pro dlouhodobý výhled (podklady IPR). Hlukové limity byly splněny. V rámci 
rozptylová studie byl mimo jiné hodnocen vliv stavební činnosti na kvalitu ovzduší. Imisní 
limity nebudou překročeny. Dále proběhl biologický průzkum, na jehož základě byla nalezena 
řada zvláště chráněných živočichů a rostlin, kompenzační opatření jsou zajištěna. 
 
Dle dendrologického průzkumu bylo navrženo kácení mimolesní zeleně v rozsahu 53 ks stromů 
a 6230 m2 porostů (především nálety). Záměr se netýká pozemků zemědělského a lesního PF, 
ale zasahuje do prostoru s archeologickými nálezy – potřeba archeologického dozoru při 
stavebních pracích. Plocha je též v ochranném pásmu památkové rezervace hl. m. Prahy. 
 
Odvodnění traťového úseku a přístupových komunikací je zpracováno dle principů 
modrozelené infrastruktury, není zasahováno do ochranného pásma vodních toků. 
 
Závěr: Záměr je z hlediska vlivů na životní prostředí a veřejné zdraví akceptovatelný. 
 
Předseda výboru doplnil, že ze strany zpracovatele byly doručeny odpovědi na dotazy MČ. 
Členové je mají k dispozici v materiálech. 
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Ing. arch. Neškudlová Mádlová na závěr doplnila, že na území probíhá změna územního plánu 
2600, ale projekt je zpracován dle současného územního plánu a změna není limitující. 
Výstavba Jarovské třídy bude samostatný projekt s vlastním posuzováním EIA. 

 
Proběhla diskuse. 
 
Ing. Maršálek potvrdil, že 13. 12. 2022 bylo doručeno oznámení na MČ, poté proběhla porada 
s OŽP (DP problematiku primárně konzultoval jen na P3), poděkoval Ing. Noskovi za intenzivní 
spolupráci. Veřejnost je informována, RMČ se vyjádří 12. 1. 2023. Na závěr poděkoval 
zástupcům investora za prezentaci. 
 
Mgr. et Mgr. Janík se dotázal, zda dojde k nárůstu počtu tram nebo úsek 1kolejné trati kapacitu 
unese? Bylo zodpovězeno, že propočty byly nadimenzovány na maximální kapacitu, linka č. 5 
bude posílena a stav by měl být dostačující. 
 
Mgr. Kočí se zeptal, zda byl do projektu zahrnut i předpoklad TT v Počernické ulici včetně 
hluku. V krátkodobém výhledu do roku 2030 i v dlouhodobém bylo se zmíněnou TT počítáno. 
 
Ing. Maršálek upřesnil, že VŽP dává stanovisko pro RMČ, RMČ dává stanovisko za MČ Praha 10 
pro MHMP, který rozhoduje o posuzování EIA. 
 
Ing. Nosek se dotázal na umístění definitivní trati, která je plánována jižněji než dočasná 1 
kolejná trať. Trať bude směřovat odklonem od Malešického mostu, na přeložení trati bude 
samostatná dokumentace a samostatné vyjádření. 
 
Ing. Hladká na závěr doplnila, že od 1. 7. 2023 dojde ke změně legislativy a budou zmírněny 
hygienické limity hluku. Dle konzultace s Hygienickou stanicí hl. m. Prahy se nedoporučuje do 
projektu umisťovat protihlukovou stěnu, v případě nevyhovujícího stavu lze doplnit 
dodatečně. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/2/2. 
 
Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
J. Štěpánek, MBA poděkoval za prezentaci a spolupráci. 
 
V 17:57 odešli přizvaní hosté k bodu 4. 
 
 
5) Návrh rozpočtu na rok 2023 – kapitola 0021 Životní prostředí 

Předseda VŽP bod uvedl a předal slovo Bc. Pecánkovi. Zmiňovaný upozornil na 2 opravy oproti 
rozeslaným podkladům. V neinvestiční sekci velkou část rozpočtu zahrnuje položka dětských 
hřišť, dále sběr a svoz komunálního odpadu, celková údržba zeleně na území Prahy 10 (3 
smlouvy: Vršovice, Záběhlice, Malešice) a 1 samostatná smlouva na Malešický park. Návrh 
rozpočtu je srovnatelný s loňským rokem. V položce oprav dojde k dokončení započatých akcí 
z roku 2022, např. terasy v Malešickém parku. 
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Proběhla diskuse. 
Ing. Komrsková se dotázala na zapracování inflace do rozpočtu. Bc. Pecánek zodpověděl, že je 
posuzován návrh od firmy AVE, ostatní firmy situaci neřešily. Smlouvy jsou nastaveny tak, aby 
se ceny po dobu trvání (4 roky) neměnily, ale je zde více aspektů: COVID, růst cen pohonných 
hmot a energií atd.  
 
Ing. Komrsková dále poukázala na nízký návrh rozpočtu na elektřinu. Bc. Pecánek zodpověděl, 
že se jedná o odhad a dle propočtů by cena měla být dostačující, neboť částka nebyla nikdy 
dočerpána. Ing. Maršálek s položkou rozpočtu souhlasil. 
 
Ing. Beneš přispěl do diskuse, že by měla být vytvořena adekvátní finanční rezerva. 
 
J. Štěpánek, MBA zmínil, že Rada ČNB v minulém týdnu přijala stanovisko a inflace by měla 
v letních měsících klesat. 
 
Bc. Pecánek pokračoval s investiční sekcí. Rekonstrukce parkových cest, mobiliář dětských 
hřišť, areál Gutovka, Park Solidarita, poslední projekt z Mojí stopy - Kaplička Malešice. 
 
Proběhla diskuse. 
 
Ing. Komrsková zmínila nepoměr mezi částkami a apelovala pro více finančních prostředků pro 
dětská hřiště. Ing. Maršálek doplnil, že bude snaha získat dotace z MHMP a z případných 
přebytků z jiných položek. OŽP vyhodnocuje roční certifikaci hřišť. V některém z dalších 
termínů VŽP bude předložena výsledná tabulka aktualizovaného stavu hřišť. 
 
Ing. Beneš se zeptal, proč není narozpočtována Moje stopa, která byla pouze pozastavena. Ing. 
Maršálek zodpověděl, že poslední ročník byl připraven, ale nezrealizován kvůli COVID-19 
v roce 2020. Následně někdejší radní doc. Ing. Sedmihradská, Ph.D. navrhla nový koncept 
participativního rozpočtu – ve školách. Nyní probíhá 2. ročník, v 1. ročníku se zapojilo 8 ze 13 
ZŠ a ve 2. ročníku 10 ze 13 ZŠ. Budoucí znovuobnovení je možné. 
 
Ing. Komrsková požádala o přehled vytipovaných parkových cest a chodníku k rekonstrukci 
včetně cen. Bc. Pecánek přislíbil, že data získá od ODO, který údaji disponuje. Ceny však budou 
pouze rámcové. 
 
Ing. Beneš uvedl hosta s dotazem na rozšíření Parku J. Karena. Ing. Maršálek uvedl, že je ve 
spojení se 2 spolky a situace se aktivně řeší. MČ Praha 10 problematiku projednávala společný 
postup i s MČ Praha 3. Nyní však nelze přesně určit, v jakém časové horizontu by mohlo dojít 
k realizaci. V požadované ploše k rozšíření v současné době stojí několik budov. Host JUDr. 
Sedláček, advokát spolků, uvedl, že stavba budov byla před 50 lety povolena jako budovy 
dočasné. Dále uvedl, že žádost o svěření pozemků do správy MČ Praha 10 je cca 12 let stará. 
Ing. Maršálek uvedl, že se MČ Praha 10 pravidelně ohledně svěření pozemků na MHMP 
připomíná. Bc. Pecánek zareagoval, že nepsaný postup nového vedení MHMP byl takový, že 
vyzval všechny MČ o aktualizaci dat, zda zájem o pozemky stále trvá. Ing. Beneš doplnil, že by 
k žádosti o svěření bylo vhodné přidat studii. 
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V 18:43 odešel JUDr. Sedláček. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/2/3. 
 
Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 2 
 
V 18:45 odešel Ing. Pek, S.E. 
 
 
6) Informace o zajišťování úklidu komunikací v letním a zimním období na území Prahy 10 

J. Štěpánek, MBA bod uvedl a předal slovo Bc. Pecánkovi. Následující body jsou informativní, 
hlavně pro nové členy výboru. V 2. polovině roku začne příprava výběru na nové dodavatele. 
V letním období řeší úklid převážně MČ, MHMP provádí 2x ročně blokové čištění. V zimním 
období chodníky a vozovky udržuje MHMP prostřednictvím TSK. Část chodníků spravuje MČ i 
v zimě. 
 
Mgr. et Mgr. Janík se dotázal na výrazně odlišné částky v různých letech Bc. Pecánek 
zodpověděl, že částky jsou uvedeny dle počtu výjezdů a intenzity zimy. 
 
M. Dvořák, BBA se dotázal na cenový rozdíl v jednotlivých lokalitách, Bc. Pecánek zodpověděl, 
že záleží na četnosti úklidu a jednotkových cenách v lokalitách, proto menší plocha může stát 
více finančních prostředků. 
 
Mgr. et Mgr. Janík se dotázal, zda MČ disponuje prostorovou mapou chodníků, MČ data nemá, 
ale pracuje s daty TSK a katastrálním programem. Ve smlouvách je též přesná výměra pro 
každou ulici. TSK má na webu mapu s četností úklidů atd. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
7) Informace o systému nakládání s odpady na území Prahy 10 

Bc. Pecánek informoval, že MČ Praha 10 působí jako zprostředkovatel. MHMP financuje a MČ 
kontroluje, případně žádá o navýšení separačních stanovišť či zvýšení četnosti vývozu. 
Varianta snížení nákladů za komunální odpad je zavést nádoby na bioodpad a tříděný sběr 
v obecních domech. SVJ si mohou požádat MHMP samostatně. MČ Praha 10 spolupracuje 
s AVE formou pravidelných schůzek. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
8) Informace o zajišťování údržby veřejné zeleně na území Prahy 10 

Bc. Pecánek informoval, že nejlepší stav je v oblasti Malešic a Strašnic, poté v Záběhlicích a 
nejhorší stav je ve Vršovicích. Do jisté míry má vliv dodavatelská firma, již dostala i několik 
smluvních pokut. Údržbu Malešického parku zajišťuje PRAHA 10 – Majetková a.s. Probíhá 
spolupráce s TSK. 
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Mgr. et Mgr. Janík se dotázal, zda má údržba jednotný standard či nějaké plochy zůstávají 
ladem.  Vybrané parkové plochy jsou častěji sečeny, v některých lokalitách byly pokusně 
aplikovány mozaikové seče či byly zakládány „květnaté loučky“. 
 
 V 19:03 odešla Ing. Komrsková. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
9) Informace o přípravě krajinářské studie Trojmezí 

J. Štěpánek, MBA  bod uvedl a předal slovo Ing. Maršálkovi. 15. 12. 2022 se konalo jednání 
s IPR, který je pověřen vypracováním krajinářské studie. Termín připomínek byl do 6. 1. 2023. 
Z výčtu připomínek např. MČ Praha 10 požadovala průjezdnost napříč územím, aby 
nedocházelo tranzitní dopravě, prověření přívodů vodních zdrojů, dočasné využití ploch pro 
rekreaci a pikniková místa. Konečná verze bude na MČ odsouhlasena, vychází se z platného 
Memoranda mezi MHMP a MČ 10, 11, 15. Předpoklad dokončení studie je v 1. pol. roku 2023, 
předpoklad samotné realizace je v horizontu několika let. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
10) Různé + iniciativní členů VŽP 

J. Štěpánek, MBA 
 návrh nepoužívat tištěné materiály pro všechny členy 
 pálení stromků – ochrana ovzduší - Výbor pro energetický management (nový program 

zateplení od 9. 1. 2023) 
 
Mgr. et Mgr. Janík 

 harmonogram Solidarity – zimní přestávka, do RMČ prodloužení, začátek: březen, 
duben, předpokládané dokončení: konec května 
 

M. Kostka 
 změna osiva? – úplná výměna ne 

 
M. Dvořák, BBA 

 možnost sponzora na výstavbu cvičebního workoutu 
 osvěta svozu bioodpadu (osvěta proběhla: SVJ, měsíčník) 

 
 Ing. Maršálek 

 kompostárna Malešice – prodloužení 
 DH Přípotoční – hotové, chybí zatravnění 
 podnět občanů: kácení ulice Bečvářova – vzrostlé topoly, bude náhradní výsadba 

(příště cedule o povolení) 
 velká EIA Spalovna Malešice – navýšení kapacity 
 kompostování – Cena inovací 
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Bc. Pecánek 
 psí smečka V Úžlabině: SVJ cca 9 psů, 12 koček, 12-15 andulek – řeší  PČR, MP, MČ P10 

 
 
Jednání bylo ukončeno v 19:37 hodin. 
 
Součástí tohoto zápisu jsou usnesení výboru č. VŽP2/1, VŽP/2/2, VŽP/2/3. 
 
Přílohy:  
č. 1 Prezenční listina 
 
 
 
 
 
 
Ing. Viktor Lojík 
jméno a podpis ověřovatele 
 

Jaroslav Štěpánek, MBA 
jméno a podpis předsedy 

 
 
 
 
Bc. Martin Pecánek 
jméno a podpis TAJ výboru 
 
 
12. 1. 2023 
datum vyhotovení zápisu 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/2/1 

ze dne 9. 1. 2023                                                                                                            

Výbor pro životní prostředí  
 

 SCHVALUJE 

rámcový plán činnosti výboru pro volební období 2022-2026 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 7 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/2/2 

ze dne 9. 1. 2023                                                                                                            

Výbor pro životní prostředí  
 

 DOPORUČUJE 

RMČ P10 souhlasit se závěry zveřejněného oznámení vlivů na životní prostředí záměru – „TT 
Olšanská – Habrová“ podle přílohy č. 3 zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní 
prostředí v platném znění a požadovat kompletní průběh procesu EIA. 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 7 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/2/3 

ze dne 9. 1. 2023                                                                                                            

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE NA VĚDOMÍ 

informaci o návrhu rozpočtu pro kapitolu 0021 – Životní prostředí 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 5 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 2 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 
 
 
 

 

 
 
 
 

 


